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Dnr JL%-y%7//&%/Yttrande över Utlåtande 2009:RV ang. Bostäder för elallergiker
(Dnr 322-155/2001)

Handikapprådet har tagit del av rubricerade yttrande och vill, efter kontakter med
El överkänsligas förening (obs! de drabbades benämning av sin funktionsnedsättning),
lämna följande synpunkter och kommentarer.

Motionen har av diarienumret att döma legat länge; den såväl som remissyttrandena
har lämnats under år 2001. Under de snart åtta år som har gått sedan dess har mycket
hänt. Antalet mobiltelefonsändare har ökat dramatiskt. I var och varannan bostad och
på allt fler arbetsplatser installeras trådlösa nätverk. Ett nytt hot står för dörren när
lågenergilampor ska ersätta glödlampor, något som staden tyvärr redan har som ett av
sina krav inom ramen för energispararbetet. Just nu pågår dessutom utbyggnad av
ännu ett mobilsystem, LTE, i Stockholms innerstad, Farsta och Kista.

Allt detta sammantaget har medfört en kraftigt försämrad elmiljö, som har lett till att
allt fler personer blivit elöverkänsliga, vissa så svårt att de inte kan bo kvar i sina
lägenheter. Bostadsanpassning löser problemen för en del men inte för alla. Vissa är
så svårt drabbade att de tvingas söka en bostad i ett lågstrålande område. De flesta av
dem kontaktar inte bostadsförmedlingen och kommer därför inte in i statistiken. De
uppgifter som föredragande bygger sina slutsatser på är därför inte tillförlitliga.

Uppgiften att de torp som anvisats endast tjänar som avlastning under
sommarmånaderna är inte heller helt korrekt. Det finns exempel på att de används året
om; för den som är svårt elöverkänslig är en enkel omodern stuga som kan värmas
med vedeldning en betydligt bättre boendemiljö än en modern lägenhet med alla
bekvämligheter.

Det finns alltså behov av att fler torp avsätts för elöverkänsliga och att något eller
några områden i Stockholmsregionen blir lågstrålande zoner och ges garantier att de
så får förbli. Men det brådskar, om inte också de sista områdena i
Stockholmsregionen ska förstöras.

Föredraganden anser att det måste vara bättre "att finna lösningar för varje enskild
individ och dennes behov än att skapa så kallade clfria zoner för bostäder till personer
med elallergi i Stockholm". Problemet är bara att för de svårast drabbade finns det
inte någon annan lösning än att flytta till ett lågstrålande område. Vilka andra
lösningar det skulle kunna bli fråga om i varje enskilt fall har föredraganden inte
kunnat redovisa. De svårt elöverkänsliga känner inte heller till några.


